
Zprávy z neziskových organizací, kterým pomáhá OKD a její nadace při péči o nemocné lidi, seniory, děti i životní prostředí

Co si myslíte o Nadaci OKD?
REGION – Po třech letech od svého založení (vznikla na začátku roku 2008) vyrostla 
Nadace OKD do pozice druhé největší fi remní nadace v České republice a největšího 
donátora, který působí na území severní Moravy a Slezska. Reprezentuje hornickou 
obec, a proto nás zajímalo, jak se na ni dívají právě zaměstnanci OKD a horníci 
vůbec. Osloveným jsme položili dvě základní otázky:

1.  Jaký je váš názor na smysl, fungování a potřebnost Nadace OKD?
2.  Kam by měla podle vašeho názoru především směrovat svoji pomoc?

Roman Badura
hlavní předák rubání, Důl Darkov:
1. Je dobře, že tato nadace vznikla, 
a hlavně, že funguje. Z médií vím, že 
o této nadaci, která byla založena 
nedávno, se díky projektům, které 
podporuje, ví v celé republice. Věřím, že 
nadaci vedou lidé, kterým jde o dobrou 
věc, a proto se rozhoduJÍ správně. Jsem 
také rád, že funguje fi rma OKD, bez 
které by tato nadace nemohla vzniknout. 
Takže jen tak dál.

2. Pomoc Nadace OKD by měla 
směřovat hlavně k dětem, a to ve všech 
směrech. Vždyť ony jsou budoucností 
naší země a našeho kraje. A také by 
se nemělo zapomínat na naše seniory 
a aspoň trošku jim zpříjemnit podzim 

života. Jsem patriot, tak bych byl rád, 
kdyby větší část prostředků Nadace OKD 
směřovala do Moravskoslezského kraje. 
Tento kraj si to zaslouží! bk
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Anketa Horníka

Hlavní předák Roman Badura.

Ředitel nadace Jiří Suchánek předal šek ředitelce školy Ireně Savkové, a ta pak dětem.

Místnost k rozvíjení dětských smyslů.

Výtěžek sbírky pohladí smysly
Škola plná zážitků za něj pořídí hudební nástroje do speciální místnosti

OSTRAVA – Symbolický šek na sedm-
náct tisíc korun přinesli první čtvr-
tek v dubnu zástupci Nadace OKD 
do „Školy plné zážitků“ neboli Základní 
školy speciální Diakonie České církve 
evangelické ve Vítkovicích. Částka je 
výtěžkem loňské předvánoční kapříkové 
sbírky, o jejímž příjemci rozhodli svým 
hlasováním návštěvníci webové stránky 
www.nadaceokd.cz.

„Je to úplně úžasné. S vánočními 
kapříky jsme měli příjemné zážitky. 
Do sbírky se zapojil celý náš kolektiv, 
příbuzní, známí, rodiny klientů. Několik 
desítek si jich koupili žáci ze šenovské 
základní školy. Zdravé děti tak pomohly 
těm postiženým,“ upřesnila ředitelka 
Irena Savková. Výtěžek sbírky jí předal 
nadační ředitel Jiří Suchánek se svou 
zástupkyní Lenkou Markovou.

„Škola plná zážitků“ za ty peníze 
pořídí hudební nástroje (mj. rámový 
buben, tibetskou mísu, želví chřestidlo) 
do speciální místnosti k rozvíjení všech 
smyslů. „Pro děti s kombinovaným 
postižením je pobyt v ní doslova lékem 
na duši,“ řekla Savková s tím, že 

takzvané snoezelen místnosti mají dvě. 
Dar z Nadace OKD pomůže dovybavit 
pomůckami tu novější v přízemí.

Základní škola speciální se stará 
o klienty s těžkým mentálním i zdra-
votním hendikepem; má jich aktuálně 
devětadvacet. Občanskému sdružení 
založenému kvůli zlepšování péče 
i výuky v tomto zařízení dala před časem 
NOKD také 230 tisíc korun na poří-
zení rampy pro snadnější dostupnost 
na invalidních vozíčcích. Právě v nich se 
do „Školy plné zážitků“ děti dostávají.

Radek Lukša 


